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Protokół nr 9/19
podjęty na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
w dniu 24 września 2019 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków
komisji dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki. Przewodniczący stwierdził, że
zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności obrad, przebywało
6 radnych (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). W trakcie posiedzenia komisji
doszli pozostali radni Obrady rozpoczęto 24 września 2019 o godz. 16:00, a zakończono o
godz. 18:57 tego samego dnia.

Obrad Urzędu Miasta. Obrady miały miejsce w sali Urzędu Miasta (pok. 229).

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. Obecność członków komisji – wg załączonej listy
obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Zbigniew Romanowicz – Sekretarz Miasta;
2. Aleksandra Felsztyńska – zastępca kierownika Wydziału Oświaty i Wychowania;
3. Joanna Mazurkiewicz – radca prawny;
4. Izabela Migocz – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu;
5. Beata Wilpert – kierownik referatu Wydziału Finansowego;
6. Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
7. Ewa Krahl – dyrektor Miejskiego Zespołu Oświaty i Wychowania;
8. Bolesław Bezeg – kierownik Działu Gromadzenia i Udostępniania Muzealiów Muzeum

Ziemi Kozielskiej.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

3. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
4. Przyjęcie porządku obrad.
5. Przyjęcie protokołu nr 8/19 z dnia 20 sierpnia 2019 r.
6. Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 r. (w zakresie działania komisji)

oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych
instytucji kultury.

7. Propozycje zadań do budżetu miasta na 2020 r.
8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy

Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2020.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika upamiętniającego
społeczność kozielskich Żydów.

10. Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość - temat wynika
z planu pracy.

11. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
12. Zakończenie obrad.
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Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że wpłynął projekt uchwały z
prośbą o wprowadzenie go pod obrady komisji branżowej: Zaopiniowanie uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie Tytułu Honorowego ,,Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-
Koźle”.
Głosowano w sprawie:
wprowadzenie do porządku obrad: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Tytułu
Honorowego ,,Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-Koźle”.
Przewodniczący zaproponował wprowadzenie ww. projektu uchwały jako punkt 4, a kolejne
punkty ulegają przesunięciu.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie poszerzonego porządku obrad o projekt uchwały.
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-
Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Dysarz

Kolejno przewodniczący komisji Andrzej Kopacki, poddał pod głosowanie przyjęcie
rozszerzonego porządku obrad.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad..
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-
Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Dysarz

porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco.
3. Przyjęcie protokołu nr 8/19 z dnia 20 sierpnia 2019 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Tytułu

Honorowego ,,Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-Koźle”.
5. Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 r. (w zakresie działania komisji)

oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych
instytucji kultury.

6. Propozycje zadań do budżetu miasta na 2020 r.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy

Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2020.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika upamiętniającego
społeczność kozielskich Żydów.

9. Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość - temat
wynika z planu pracy.

10. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.
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Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 8/19 z dnia 20 sierpnia 2019 r.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że protokół został wysłany
wszystkim członkom komisji na pocztę elektroniczną oraz został zamieszczony na portalu
eSesja.pl. Zgłoszone poprawki zostały ujęte w protokole. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi ,
zastrzeżenia do projektu protokołu nr 8/19, wobec ich braku, poddał pod głosowanie protokół
nr 8 z dnia 20 sierpnia 2019 r.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu nr 8/19 z dnia 20 sierpnia 2019 r..
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja bez uwag przyjęła protokół 8/19 z dnia 20 sierpnia 2019 r.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Tytułu Honorowego
,,Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-Koźle” (projekt uchwały stanowi załącznik do nin.
protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki otworzył dyskusję w sprawie. Wyjaśnił, że projekt
uchwały wpłynął w dniu komisji, odczytał, część uzasadnienia, że ,,wnioski, o których mowa
w § 3, Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle kieruje do komisji Infrastruktury
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, w celu zaopiniowania ich przez tę komisję na posiedzeniu.
Wnioski zaopiniowane przez komisje Infrastruktury Przewodniczący Rady Miasta
przedstawia na sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle”.

Radna Grażyna Filipowicz poprosiła, aby w projekcie uchwały dokonać zmiany aby
kompetencje komisji Infrastruktury przejęła komisja Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle. W innych miastach opiniowaniem wniosków w sprawie Tytułu
Honorowego zajmują się komisje Edukacji, kolejno radna zaproponowała, aby powołać
kapitułę składającą się z przedstawicieli klubów radnych oraz prezydenta miasta lub
przedstawiciela prezydenta miasta

Radny Michał Nowak uważa, że sprawa jest do dyskusji, która komisja zajmie się
opiniowaniem wniosków. Kompetencje komisji Prawno-Administracyjnej przejęła komisja
Infrastruktury, ale pomysł radnej, aby to była komisja Edukacji, jest zasadny. Zaproponował
jednak, aby nie powoływać kapituły i zostawić bez zmian zapis, aby na posiedzenie komisji
zapraszani byli przewodniczący Rady Miasta oraz przewodniczący wszystkich pozostałych
komisji stałych.

Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski poinformował, że radna Grażyna
Filipowicz poprosiła w szczególności, dokonać zmian w projekcie uchwały, aby
opiniowaniem wniosków zajęła się komisja Edukacji a nie komisja Infrastruktury, co do
składu kapituły on proponuje, by nie stwarzać kolejnego gremium.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki przychylił się do tego wniosku.
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Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski zgłosił wniosek pisemny w sprawie:
,,w projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Tytułu Honorowego ,,Zasłużony dla
Miasta Kędzierzyn-Koźle kompetencje komisji Infrastruktury przejęła komisja Edukacji,
Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle”.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie wniosek:

Głosowano wniosek w sprawie:
wniosek, aby Tytuł Honorowy Zasłużony dla Miasta KK był opiniowany przez komisję
Edukacji, Kultury i Sportu RM KK a nie przez Komisję Infrastruktury RM KK, aby w
projekcie uchwały nanieść zamianę.
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie (8 głosów ,,za”) udzieliła poparcia wnioskowi.
Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz ze
zgłoszonym wnioskiem.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Tytułu Honorowego
,,Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-Koźle” wraz z wnioskiem.
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz
z wnioskiem przewodniczącego Rady Miasta Ireneusza Wiśniewskiego.

Radny Michał Nowak poprosił, aby został przygotowany tekst jednolity uchwały.

Zbigniew Romanowicz sekretarz miasta zobowiązał się do przygotowania tekstu jednolitego.

Ad 5.
Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2019 r. oraz informacji o przebiegu
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury (w zakresie działania
komisji), (sprawozdanie stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że dnia 12.09.2019 r. wpłynęła
pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej z wykonania budżetu miasta Kędzierzyn-
Koźle za I półrocze 2019 r. podała pod głosowanie analizę wykonania budżetu za I półrocze
2019 r., kolejno otworzył dyskusję w sprawie.

Radny Jacek Król poinformował, że w sprawozdaniu przygotowanym przez Miejski Ośrodek
Kultury za pierwsze półrocze, zapytał o formę przedstawienia danych, po przedstawieniu w
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formie i po przeanalizowaniu dynamiki. Poinformował, że zamierza zadać pytanie
przedstawicielowi Miejskiego Ośrodka Kultury, do udzielenia odpowiedzi zgłosiła się radna
Hanna Białas jednocześnie kierownik MOK. Radny Jacek Król  poinformował, że jeżeli MOK
w  sprawozdaniu  podaje wykonanie i zostaje one podane w procentach to powinno ono
odnieść się do jakieś bazy. A bazą powinien być planowany okres który jest przedstawiany a
nie całość. Wyjaśnił, że zapisy w kolumnie I powinny zawierać plan czyli wartości planowane
na I półrocze i ich wykonanie, wówczas czytelność takiego zapisu byłaby lepsza.
W przestawionym sprawozdaniu ujęto zapis, w części dot. planowania ujęto cały rok, a w
wykonaniu jest tylko pół roku. Tak przedstawione zapisy są nieczytelne. Układ powinien
zostać odniesiony do planu półrocznego. W sprawozdaniu powinien być podany plan i
wykonanie dot. okresu półrocznego.

Radna Hanna Białas odpowiedziała, że przekaże sugestie radnego głównej księgowej MOK.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zapytał, czy są sygnały z ministerstwa, dotyczące
zwrotu subwencji, jaka kwota wpłynie, w związku z podniesieniem  dodatku
za wychowawstwo w klasach. Brak subwencji będzie powodem braku pieniędzy
na inwestycje.

Aleksandra Felsztyńska wyjaśniła zasady liczenia subwencji oświatowych, który następuje po
wprowadzeniu danych do programu liczącego w dniu 30 września. Obecnie wydział
pozyskuje te dane, po wprowadzeniu ich do systemu nie ma możliwości korekty. Gmina
otrzymuje wagi subwencji w zależności od ilości uczniów i wskazań pedagogicznych np.
niepełnosprawności. Do tej pory przez wszystkie lata, otrzymywana subwencja nie
wystarczała na pokrycie 100% wydatków na oświatę, lecz mniej niż połowę. Na chwile
obecną nie ma danych i kwoty dot. subwencji. Po otrzymaniu danych z ministrowa, radni
zostaną niezwłocznie poinformowani.

Radny Jacek Król zapytał Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej o zapis ze strony
2 raportu, czego dotyczą zapisy, środki obrotowe na dzień 30 czerwca plan i wykonanie,
kolejno zapytał o stan środków pieniężnych - plan i wykonanie, stan należności, stan
zobowiązań - plan i wykonanie, za jaki jest to dzień i czego dotyczy.

Izabela Migocz – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, wyjaśniła, że są to zapisy
księgowe, dopytała radnego czy chodzi mu o podpunkt 9 dot. amortyzacji.

Radny Jacek Król wyjaśnił, że nie jest to amortyzacja.

Izabela Migocz – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w związku z  brakiem możliwości
udzielenia rzetelnej odpowiedzi, zobowiązała się, że w dniu kolejnym przekaże radnemu
dokładną odpowiedz.

Radny Jacek Król wskazał, że w tabeli nr 2 dot. w kwocie 195 tys. zł powinna być ujęta suma
dlatego informacja wydaje mu się nie logiczna.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że członkowie komisji Edukacji,
Kultury i Sportu zapoznali się i przyjęli do wiadomości analizę wykonania budżetu miasta za
I półrocze 2019 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych
samorządowych instytucji kultury.

Ad 6.
Propozycje zadań do budżetu miasta na 2020 r.
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Radni zgłosili pisemne propozycje zadań do budżetu miasta na 2020 r.
(Grażyna Filipowicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Katarzyna Dysarz, Hanna Białas,
Jacek Król)

Radna Grażyna Filipowicz poprosiła na piśmie (złożyła pisemny wniosek do budżetu miasta
na 2020 r. ) o montaż podjazdu składające się z szyn dla niepełnosprawnych w budynku
szkoły nr 6, przy ul. 1 Maja 3.

Radna Katarzyna Dysarz wyjaśniła radnej, że budynek przy ul. 1 Maja 3, posiada możliwość
wejścia dla niepełnosprawnych ze strony stołówki i sali gimnastycznej, uważa, że jedynym
rozwiązaniem jest budowa windy. Co spowoduje wielomilionowe koszty dla gminy. Szkoła
nr 6 skład się z dwóch budynków, należy zastanowić się który budynek będzie użytkowany.
Proponuje, aby stworzyć plan lub listę kolejności budowy wind w budynkach szkolnych,
wspólnie z zarządem oświaty, aby również występować z wyprzedzaniem o środki do
PFRON-u. Uważa, że budynki przedszkoli należy również przejrzeć w tym zakresie.

Radna Katarzyna Kukolka-Bogocz złożyła wniosek pisemny do budżetu miasta na 2020 r.
w  sprawie rozbudowy lub budowy przedszkola wraz z utworzeniem oddziału żłobkowego na
osiedlu Cisowa, w związku z rozbudową i rozwojem osiedla. Budynek można porównać d
domu prywatnego, aby utworzyć jeden dodatkowy oddział musiała zostać przerobiona
jadalnia, wobec czego obecnie brakuje jadalni. Prywatny inwestor buduje na osiedlu Cisowa
ok. 100 nowych domów. W czasie wizyty Prezydenta Miasta z mieszkańcami na osiedlu
Cisowa,  pani prezydent poinformowała, że jest projekt, lecz trzeba znaleźć dofinansowanie.
Prosi o ponowne przeanalizowanie planów i projektu technicznego.

Radna Hanna Białas poprosiła o dokończenie remontu Hali Sportowej ,,Śródmieście”,
by dostosować ją do działań medialnych, aby organizować tam duże miejskie koncerty
i wydarzenia na ok. 1000 osób. Wówczas ceny biletów będą niższe.

W dyskusji w tym zakresie zgłoszonych wniosków wzięli udział radny Ireneusz Wiśniewski
który popiera zgłoszony wniosek radnej Grażyny Filipowicz oraz radnej Katarzyny
Kukolki-Bogocz, ale zapytał czy radne zgłaszały ten problem dyrektorom szkół.

Aleksandra Felsztyńska poinformowała radnych o stanie technicznym PSP Nr 6 który składa
się z dwóch budynków. W lepszym stanie jest budynek przy ul. 1 Maja, z tyłu budynku
znajduje się podjazd, dzieci z klas 1-3 chodzące do szkoły w budynku przy ul. Stalmacha
w budynku nie mają podjazdu. W przyszłości planują, aby wszyscy uczniowie przeszlo do
budynku przy ul. 1 Maja. Lecz kurator nie zgodził się na wskazanie budynku przy
ul. 1 Maja, gmina będzie musiała przeprowadzić procedurę likwidacyjną szkoły budynku przy
ul. Stalmacha, ponieważ utrzymywanie dwóch budynków jest sporym kosztem dla gminy.
Dobrym pomysłem jest wytypowanie w mieście szkoły lub dwóch szkół, które będą
przyjmowały dzieci z niepełnosprawnością, z przystosowaną bazą dydaktyczna, aby kształciły
się w kompleksowych warunkach.

Ewa Krahl – dyrektor Miejskiego Zespołu Oświaty i Wychowania wyjaśniła, że nie
wiedziała, że istnieje projekt rozbudowy przedszkola dla osiedla Cisowy, jest to temat do
dalszej analizy, zgadza się, że jest tam potrzeba rozbudowy przedszkola lub utworzenie
żłobka.

Radna Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała ile razy był składany wniosek przez radę osiedla
oraz przez dyrektora szkoły, odnośnie rozbudowy przedszkola. Ma przed sobą protokół ze
spotkania prezydenta miasta z mieszkańcami na osiedlu Cisowa, gdzie pani prezydent
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poinformowała, że jest projekt, lecz trzeba znaleźć dofinansowanie. Prosi o ponowne
przeanalizowanie planów i projektu technicznego.

Zbigniew Romanowicz sekretarz miasta wyjaśnił, że radnej zostanie udzielona odpowiedz, po
przeanalizowaniu danych. Bo skoro pani prezydent poinformowała mieszkańców, że taka
dokumentacja istnieje, to na pewnie znajduje się w Wydziale Inwestycji Remontów
i Eksploatacji.

Radny Jacek Król poinformował, zgodził się, że należy wytypować kilka obiektów szkolnych
i przedszkolnych do prowadzenia klas integracyjnych, zastanawia się czy wykonanie
w każdym przedszkolu i szkole windy dla dzieci niepełnosprawnych jednej lub dwóch czy
jest potrzebne. To powinno być rozwiązane ale na podstawie wskazanej strategii dla miasta.
Nie zgadza się z słowami radnego Ireneusza Wiśniewskiego, do drugiej uwagi, co do
wniosków radnej Grażyny Filipowicz i radnej Katarzyny Kukolki-Bogocz, który twierdzi, że
decyzje należą do dyrektora szkoły, wyjaśnił, że radni obecnie znajdują się w punkcie wnioski
do budżetu na 2020 r i radni mają prawo składać swoje wnioski w zakresie oświaty.
Nie wolno radnym ograniczać możliwości składania wniosków. Popiera wniosek radnej
Katarzyny Kukolki-Bogocz o budowę kompleksowego przedszkola oraz oddziału
żłobkowego na osiedlu Cisowa, w związku z naturalnym rozwojem osiedla Cisowa.

Radny Jack Król zgłosił wniosek do budżetu na 2020, aby rozważyć możliwość i
zinwentaryzować potrzeby montaży klimatyzacji w szkołach i przedszkolach, szczególnie
w piętrach najwyższych, z powodu wysokich temperatur panujących na zewnątrz.
Poprosił, aby Wydział Oświaty przygotował harmonogram kolejność działań, aby w tej
kadencji zostały zamontowane klimatyzacje w kilku szkołach, aby polepszyć standard nauki
dla uczniów.

Radny Ireneusz Wiśniewski poinformował, że popiera ostatni zgłoszony wniosek, ponieważ
nic nie narzuca. A poprzednie wnioski narzucają pewne działania dyrektorom szkół.

ad vocem radny Jacek Król zaprosił radnego Ireneusza Wiśniewskiego do przedszkola
w Cisowej, aby na żywo zapoznał się z obiektem przedszkolnym. Wyjaśnił, że radni mogą
zgłaszać wszystkie propozycje, ponieważ nie mają zależności służbowej ani pracowniczej
z prezydentem miasta.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że wiele obiektów szkolny i
przedszkolnych w ostatnich latach zostało zmodernizowane, sukcesywnie są dostosowywane
dla niepełnosprawnych uczniów. Lecz gminy nie stać, aby wszystkie obiekty były na 100%
przystosowane, ze względu na wysokie koszty i nakłady.

Ad vocem radny Ireneusz Wiśniewski poprosił radne o sprecyzowanie wniosków, trudno jest
poprzeć wnioski który nakładają techniczne rozwiązania, przecież radni nie wiedzą jaka
koncepcja była by lepsza, proponuje szeroko rozwinąć wnioski.

Radna Katarzyna Dysarz proponuje wytypować przedszkola w osiedlach, które przyjmą
wszystkie dzieci z niepełnosprawnością. Proponuje, opisać wnioski i zwrócić się do Wydziału
Oświaty, o analizę potrzeb. A nie narzucanie potrzeb przez radnych.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że popiera wniosek radnej
Katarzyny Dysarz.
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Zbigniew Romanowicz sekretarz miasta wyjaśnił, że proponuje skierować wnioski do
Prezydenta Miasta a nie jak proponuje radna Katarzyna Dysarz do Wydziału Oświaty lub
Zespołu Oświaty i Wychowania.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zapytał o zadane wymiany oświetlenie w Hali
Azoty oraz zadanie o którym mówi się od dwóch lat dot. modernizacji stadionu sportowego
przy ul. Chrobrego.

Złożone wnioski zostały przekazane kierownikowi Biura Rady Miasta, celem zarejestrowania
ich we wnioskach i interpelacjach radnych oraz przekazane do Prezydenta Miasta do
realizacji.

Izabela Migocz – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu, wyjaśniła,
że są to zapisy księgowe, wyjaśniła rademu Jackowi Królowi zapisy o które pytał, grafika
zostanie poprawiona.

Radny Jacek Król poinformował, że przyjmuje wyjaśnienia pani dyrektor.

Ad 7.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy
Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2020 (projekt uchwały stanowi załącznik do nin.
protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki otworzył dyskusję w sprawie.

Zbigniew Romanowicz sekretarz miasta wyjaśnił, że ww. program został poddany
konsultacjom społecznych, żadna organizacja pozarządowa nie wniosła uwag do programu.
Zmiany zostały wypunktowane w uzasadnieniu, dot. zmian pisowni i poprawek technicznych.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki wobec braku osób chętnych do dalszej dyskusji
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-
Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na rok 2020.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na rok 2020..

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.
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Ad 8.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika upamiętniającego
społeczność kozielskich Żydów (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki otworzył dyskusję w sprawie.

Radny Ireneusz Wiśniewski poinformował, że inicjatorem działania, jest Stowarzyszenie
Blechhammer-1944, którego on jest członkiem, jest również inicjatorem projektu uchwały.
Wyjaśnił, że pomnik będzie usytuowany przed przychodnią w Koźlu, na terenie należącym do
powiatu, w przeszłości mieściła się tam synagoga. Wszystkie potrzebne zgody zostały
pozyskane. Uchwała nie rodzi skutków finansowych. Na sesję zaprosi przedstawicieli
stowarzyszenia.

Radny Michał Nowak poinformował, że projekt inicjatywy, jest realizowany od 10 lat,
poprosił o poparcie ww. inicjatywy.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
wzniesienia pomnika upamiętniającego społeczność kozielskich Żydów.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika upamiętniającego
społeczność kozielskich Żydów.
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 9.
Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość - temat wynika
z planu pracy (informacja stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki wyjaśnił, że temat wynika z planu pracy, radni
otrzymali szczegółową informację pisemna, poprosił o wprowadzenie w temacie kierownik
Wydział Beatę Kaczyńską - Pogwizd.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki otworzył dyskusję w temacie.

Kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki Beata Kaczyńską-Pogwizd zgodnie z
przedstawionym materiałem pisemnym, udzieliła dodatkowych wyjaśnień w temacie
,,Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość”.

Dyrektor Izabela Migocz poinformowała, że turyści dzwonią do biblioteki i zapytują
o atrakcje turystyczne, kulturalne, sportowe w czasie weekendu, zawsze uzyskują pełną
informację w tym temacie.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że w otrzymanym przewodniku,
jest tylko osiem wersów poświęconych naszemu miastu, nie ma wskazanych imprez
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cyklicznych  którymi szczyci się miasto. Uważa, że miasto nie jest należycie wypromowane.
Przypomniał, że były radny pan Adam, przez cztery lata wnioskował i prosił, aby na
rogatkach miasta postawić tablice z danymi historyczno-informacyjnymi oraz atrakcjami
miasta, lecz jego wniosek do dzisiaj nie został zrealizowany. Natomiast gmina Jemielnica
ustawiła wyraźne tablice informacyjne, wskazując turystom atrakcje turystyczne i
historyczne, na swoim terenie.

Radny Michał Nowak w czasie dyskusji zaproponował, aby na stronie internetowej gminy, w
zakładce dla turystów, zaktualizować mapę ścieżek rowerowych, brakuje adresów dot. bazy
noclegowych i wydarzeń. Proponuje rozbudowywać ścieżki rowerowe w mieście, aby można
było wyjechać w stronę w stronę Poborszowa, Ujazdu, Sławięcic, proponuje włączenie
Kędzierzyna-Koźla do systemu tras rowerowych w Polsce ( wzorem szlaku Green Velo).

Radna Hanna Białas poinformowała, że brakuje kartek pocztowych miasta, spotkała się z
kartkami z brzydką grafiką, poprosiła o przygotowanie i dystrybucję kartek pocztowych przez
pocztę.

Dyrektor Izabela Migocz poinformowała, że wiele osób przychodząc do biblioteki, pyta
o kartki pocztowe miasta, popiera wniosek radnej, że jest potrzeba wykonania pocztówek.
Wielokrotnie na ważne uroczystości biblioteka przygotowywała kratki okolicznościowe w
formie pocztówek, którymi dzieliła gości. Zobowiązała się, że w ramach tworzenia projektu
o dofinansowanie dot. Targów Książek do Ministerstwa, zostanie umieszczony wniosek
o przygotowanie wykonania kartki okolicznościowej w ramach promocji miasta. Dodała, że
w mieście brakuje hotelu cztero gwiazdkowego, brakuje bazy noclegowej. Zaproponowała,
aby w ramach promocji miasta, prosić młodzież aby nakręciła film promocyjny w ramach
konkursu, z nagrodami.

Radny Ireneusz Wiśniewski przypomniał, że w zeszłym roku wskazał potrzebę modernizacji
strony internetowej, dot. kalendarium wydarzeń, ciągle trwają prace w tym zakresie.

Bolesław Bezeg – kierownik Działu Gromadzenia i Udostępniania Muzealiów Muzeum
Ziemi Kozielskiej wskazał, możliwość wykonania kartki przez muzeum, w ramach promocji.
Wskazał potrzebę otworzenia w Koźlu hostelu. Dodał, że budynek kazamaty, powinien
należeć do miasta, skoro właściciel chce go sprzedać, tylko należy ustalić optymalną cenę.

Radny Jacek Król poinformował że, popiera świetny pomysł dyrektor Izabeli Migocz, aby
ogłosić konkurs dla młodzieży z naszego miasta, aby nakręcili film promocyjny Kędzierzyna-
Koźla. Młodzież z naszego miasta stworzyła w ostatnim czasie film promocyjny i wygrała
konkurs zajmując I i II miejsce, konkurs był zorganizowany przez firmę ALMATUR
a młodzież nakręciła film w języku angielskim. Uważa, że taki konkurs powinien być
organizowany w sposób cykliczny i tematyczny, filmy powinny dotyczyć tematów np. na
promocji rowerowej Kędzierzyna-Koźla,  promocji wodnej,  kajakowo-wioślarskiej, dot.
Twierdzy Koźle. W warunkach konkursu należy zapisać, że film wysłany na konkurs,
pozostanie własnością gminy i gmina będzie mogła go dobrowolnie wykorzystać. Dodał, że
nie trzeba ściągać profesjonalnych firm, wystarczy wykorzystać potencjał zdolnej młodzieży
naszego miasta, dla których tworzenie filmów jest ich promocją.

Radna Hanna Białas uważa, że pocztówki powinny być dostępne do zakupu w urzędach
pocztowych.

Bolesław Bezeg – kierownik Działu Gromadzenia i Udostępniania Muzealiów Muzeum
Ziemi Kozielskiej poinformował, że mieszkańcy zgłaszają mu potrzebę zakupu gadżetów
związanych z miastem, kubeczków, długopisów, a nigdzie nie można ich zakupić.
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Poinformował, że na dziedzińcu muzeum zostanie otwarty sklepik, może jest to dobre
miejsce, aby wystawić gadżety promocyjne miasta.

Kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki Beata Kaczyńską-Pogwizd uczestniczyła
w posiedzeniu komisji, zapoznała się z przedstawionymi przez radnych wnioskami i
propozycjami..

Radny Michał Nowak zapytał w temacie Młodzieżowej Rady Miasta.

Zbigniew Romanowicz sekretarz miasta udzielił szczegółowych wyjaśnień na to pytanie.

Ad 10.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zgłosił wniosek w sprawie:
powołania grupy roboczej która wesprze proces opracowania strategii promocji
Kędzierzyna-Koźla, składający się z radnych, pracowników urzędu miasta i jednostek
gminnych, przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz Młodzieżowej Rady Miasta”

Głosowano wniosek w sprawie:
wniosek przewodniczącego komisji w sprawie powołania grupy roboczej która wesprze
proces opracowania strategii promocji Kędzierzyna-Koźla, składający się z radnych,
pracowników urzędu miasta i jednostek gminnych, przedstawicieli organizacji
pozarządowych oraz Młodzieżowej Rady Miasta..

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie (8 głosów ,,za”) udzieliła poparcia wnioskowi.

Kolejny termin komisji został ustalony na 22 października 2019 r. o godz. 16:00.

Ad 12.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki podziękował za aktywne uczestnictwo
w posiedzeniu i o godz. 18:57 zamknął posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady
Miasta Kędzierzyn-Koźle.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki
Spisała
A. Dworaczek


